

**ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၁)နေ့ (၃၀. ၆. ၂၀၁၁)  
ရက်နေ့တွင် ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်  
ဦးအောင်ကျော်ညွန့် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်က “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်၍ အမြင်မတူညီမှုများကို လူထု နည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုတစ်ရပ် တင်သွင်းလိုကြောင်း ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့ထားပါတယ်။ ဦးအောင်ကျော်ညွန့် အဆိုတင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ် ။

**ဦးအောင်ကျော်ညွန့်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား ကျွန်တော်ကတော့ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒီကနေ့ ကျင်းပတဲ့ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေးမှာ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများ၊ အခန်း(၁၂) လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသည့် အဆိုများ ပုဒ်မ (၁၁၀)၊ ပုဒ်မခွဲ (က)မှ ပြဌာန်းချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးနှင့်စပ်လျဉ်းသော ကိစ္စရပ်တစ်ခုကို အဆိုတင်သွင်းလိုပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။** ကျွန်တော်တင်သွင်းလိုတဲ့ အဆိုကတော့ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်” ဆိုတဲ့ အဆိုပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအဆိုကို ဘာကြောင့် တင်သွင်းရသလဲဆိုတာကို ရှင်းလင်း တင်ပြလိုပါတယ်။

**လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား -** ဒီကနေ့ လက်ရှိအခြေအနေကို အားလုံးကြားသိတဲ့အတိုင်းပါဘဲ။ ကချင်ပြည်နယ် အခြေစိုက် KIA အဖွဲ့သည် ကချင်ပြည်နယ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုများကို တားမြစ်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းများမအောင်မြင်အောင် နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ရေအားလျှပ်စစ် စီမံကိန်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေသည့် တရုတ်နိုင်ငံသား ဝန်ထမ်းများကို ခြိမ်းခြောက်ဟန့်တားနှောင့်ယှက်ခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ဧပြီလ(၁၆)ရက်က မလိခမြစ်အရှေ့ဘက်ကမ်းရှိ ကျောက်ဖောက်လုပ်ငန်းများအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုဘဲ ရပ်ဆိုင်းထားရန်၊ ၎င်းတို့၏ ခွင့်ပြုချက်ရရှိမှသာ ဆောင်ရွက်ရန် တားမြစ်ခြိမ်းခြောက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

**လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား-** နိုင်ငံတော်အတွက် အင်မတန်မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကြီးမားပြီး အရေးကြီး သော တာဝန်ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းမှ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော တရုတ်ပညာရှင်များ၊ ဝန်ထမ်းများအား KIA အဖွဲ့က လာရောက် နှောင့်ယှက်ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ အကျပ်ကိုင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သည့်အပြင် ရေအားလျှပ်စစ် စီမံကိန်းမှ ဗန်းမော်ခရိုင်သို့ သွယ်တန်းထားသော တာဝါတိုင်များအား မိုင်းထောင်ဖျက်စီးခြင်းများကို လုပ်ဆောင် ခဲ့ပါတယ်။

အထက်ပါလုပ်ရပ်များကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံမှပညာရှင်နှင့် ဝန်ထမ်း (၂၁၅)ဦးသည် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပြန်လည် ထွက်ခွာသွားသည့်အတွက် (၆၀)မီဂါဟတ်စ် လည်ပတ်လျက်ရှိသည့် စက်ရုံလည်ပတ်မှုအား ရပ်နားပိတ်သိမ်းခဲ့ရတဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ကြီးမားသော ထိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပါတယ်။

**ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား-** လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးမှာ အဓိကကျသော သံဘောင်ဘေလီတံတား၊ သံကူ ကွန်ကရစ်တံတား၊ သစ်သားတံတား၊ ကြိုးတံတား အပါအဝင် လမ်းနှင့်တံတား စုစုပေါင်း (၆၀)အား ဇွန်လ(၁၄) ရက် မှ (၂၂)ရက်တွင်း ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခဲ့ကျပါတယ်။ ယခုလိုဖျက်ဆီးမှုများဟာ နောင်ဆိုရင် ကိုယ်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို

ကိုယ်လုပ်ရမှုဖြစ်တဲ့အတွက် အခုလို တံတား (၁)စင်းဖြစ်ဖို့ လမ်းတစ်လမ်းဖောက်ဖို့ဆိုတာပိုပြီး ခက်ခဲလာလိမ့်မည် ဆိုတာ ရှင်းလင်းတင်ပြလိုပါတယ်။ ဆက်၍ ဒေသအတွင်း မငြိမ်မှုများ ဖြစ်စေရန် ဝန်ထမ်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူများကို ဖမ်းဆီးခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ KIA အဖွဲ့၏ ဖော်ပြပါ အဖျက်လုပ်ရပ်များသည် နိုင်ငံအကျိုး၊ ဒေသအကျိုးကို များစွာထိခိုက်စေပြီး ဒေသခံပြည်သူများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားကာ ပြည်သူများရဲ့ စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲများနှင့် တွေ့ရမည်မှာ ဧကန်အမှန်ပဲ ဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။

**လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။** ကျွန်တော်တို့ဟာ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ပြဋ္ဌာန်း အတည်ပြုခဲ့တဲ့ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းကျစွာ လွှတ်တော် များဖွဲ့စည်းခြင်း အစိုးရအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းခြင်း လွှတ်တော်များကို နည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီးဖြစ်လို့ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အခြေခံမူများမှာပါရှိတဲ့ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ ထွန်းကားရေးဆိုတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်ရဲ့ ပထမခြေလှမ်းကို လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျင်းပပြီးစီးတဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေးကြီးများမှာ ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ်များနှင့်အညီ မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်း၊ အဆိုများတင်သွင်းခြင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အဆုံးအဖြတ် ရယူခြင်း စတဲ့လုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ရှေ့ဆက်လက် ပြီးတော့လည်း နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများရဲ့ အကျိုးအတွက် ဒုတိယခြေလှမ်း၊ တတိယခြေလှမ်းစသည့်ဖြင့် ခြေလှမ်းပေါင်းမြောက်များ စွာဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားကြရအံ့မှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုဆောင်ရွက်ရာမှာ နိုင်ငံတော်ကြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းနေဖို့ အရေးကြီးဆုံးပါဘဲ။ လွတ်လပ်ရေးရပြီး အခုချိန်မှ စ၍ ၁၉၈၈ခုနှစ်အထိ အုပ်ချုပ်ခဲ့တဲ့ တိုင်းပြည်ရဲ့ အခြေအနေကို ကြည့်ရင်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိခဲ့တာကြောင့် မူဝါဒ၊ အမြင်၊ သဘောတွေကွဲလွဲပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမရှိခဲ့တဲ့ သင်ခန်းစာကို ကျွန်တော်တို့ အမြဲမပြတ် သတိရှိနေဖို့ လိုပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား -** ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ နိုင်ငံတော် သမ္မတကြီးက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားရာမှ “မတူညီတဲ့သဘောထား အမြင်တွေ ရှိကြမှာ ဖြစ်သော်လည်း တိုင်းပြည်ရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် တူညီတဲ့ကိစ္စတွေမှာ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမယ် ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ်နှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲမှာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့် အာဏာကို တရားနည်းလမ်းကျစွာဖြင့် ရယူကြ မယ်ဆိုရင် လူသာစုခေါ် ၊ နတ်သာစုခေါ် ကြမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး တံခါးကို ဖွင့်ထားပြီး လက်ကမ်းကြိုဆို နေမှာဖြစ်ကြောင်း” အသိပေးပြောကြားသွားပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသား များရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို လိုလားသူတိုင်းဟာ အခြေခံဥပဒေ ဘောင်ထဲကသာ နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးအကျိုးဆောင်ရွက်ကြတဲ့နဲ့ အခြေခံဥပဒေပြင်ပနည်းလမ်းများကျင့်သုံးပြီးလက်ရှိ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရွက်မှုကို ပျက်ပြားအောင် တရားဥပဒေ စိုးမိုးမှုနဲ့ တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် လုပ်ဆောင်ခြင်းများ မပြုကြဘို့ တိုက်တွန်း ပြောကြားလိုပါတယ်လို့ လမ်းညွှန်မိန့်ကြားထားပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သိရှိထားကြတဲ့အတိုင်း နိုင်ငံတော်အတွင်းမှာရှိတဲ့ တစ်ချို့ အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များဟာ အမြင်မတူညီမှုများကို ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းများနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်သင့်သော်လည်း ဥပဒေနှင့် မကိုက်ညီသည့် လုပ်နည်းလုပ်ဟန်များကို လုပ်ဆောင်နေတာ တွေ့မြင်နေရပါတယ်။ ဒီလိုဥပဒေနှင့်မညီ ဆောင်ရွက်မှုကြောင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို အနှောင့်အယှက်ပြုရာရောက်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား -**ယခုလက်ရှိ KIA အဖွဲ့ရဲ့ လုပ်ရပ်တွေဟာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှု အတွက် များစွာ အဟန့်အတားဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မိမိလူမျိုး၊ ဒေသအတွက်ရှေ့ရူပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်

စေတနာအမှန်ရှိမယ်ဆိုရင် ယခုကဲ့သို့ လူမိုက်ဆန်သော ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးမှု၊ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်မှု၊ သတ်ဖြတ်မှု စတဲ့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုကိုများစွာမှ အနှောက်အယှက်ဖြစ်စေတဲ့ လုပ်ငန်းရပ်များ လုပ်ဆောင်ခြင်းအား ရပ်တန့်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့် အညီလူထုများ၏ ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် လွှတ်တော်တွင်ပါဝင်ပြီး အမြင် မတူညီမှု များ အား ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သင့်ပါသဖြင့် “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြ သော ကိစ္စရပ်များ ရပ်တန့်၍ အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် သွားကြရန် ” အဆိုအား တင်သွင်းရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ယခု ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်( ၁ )မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်၏ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက် သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်၍ အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုအား ထောက်ခံသူရှိပါက ဆက်လက်ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ် ပါတယ်။

**ဦးဇော်ဇော်၊ မဘိမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး နှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်း မေတ္တာပို့သ အပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မဘိမ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဇော်ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ အဆိုဟာ တစ်နိုင်ငံလုံးအပြင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအားလုံးနှင့်လည်း သက်ဆိုင်နေပါသဖြင့် ဦးအောင်ကျော်ညွန့်၏ အဆိုကို လှိုက်လှိုက်လဲ့လဲ့ ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား၊ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဒေါက်တာထွန်းအောင်၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာကျန်းမာပျော်ရွှင်ကြပါစေလို့ ပဏာမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၁)တွင် ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်း သာယာရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုကို ထောက်ခံတင်ပြ သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

**လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများခင်ဗျား-** ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ညွန့် တင်သွင်းထားသော အဆိုကို ထောက်ခံတင်ပြမည့် ညောင်ရွှေမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာထွန်းအောင် ဖြစ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား-** ပြည်နယ်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးရဲ့ ပထမ တင်ပြတဲ့ အဆိုပြုချက်မှာ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိစေရန်မှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကဏ္ဍသည် အရေးပါဆုံးဖြစ်သည့်အတွက် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ၊ မြို့/မြို့နယ်၊ ပြည်နယ်/တိုင်း စသည်တို့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် လွန်စွာမှ အရေးကြီးပါသည်။ ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ ကြားသိခဲ့သည့်အတိုင်း လူတစ်စု၏ လုပ်ရပ်ကြောင့် များစွာထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများ အေးချမ်းမှုများ မရှိခဲ့ရသည့်အဖြစ်များကို

ပြည်သူလူထုများ ကြားသိခဲ့ရပြီး ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်စိုးရိမ်မှုများ ခံစားရပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အေးချမ်းသာယာမှုကို မပျက်ပြားစေဘဲ အမြင်မတူ မှုများကို လွှတ်တော်သို့ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းသွားကြရန် အဆိုကို ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား -** နိုင်ငံတော်ရဲ့ အခြေခံမူများမှာပါရှိတဲ့ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ ထွန်းကားရေးဆိုတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်ကို ပထမခြေလှမ်း၊ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများရဲ့ အကျိုးကို ဒုတိယခြေလှမ်း၊ တတိယခြေလှမ်း ခြေလှမ်းပေါင်းများစွာလှမ်းပြီး ဆောင်ရွက်သွားရာမှာလည်း နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးရဲ့ မိန့်ခွန်းနဲ့အညီ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနဲ့ ပြည်ထောင်စုအတွင်းမှာပါ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်များ ထွန်းကားအောင် စည်းကမ်းရှိရှိ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်သွားကြရမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အခြေခံဥပဒေ ပြင်ပနည်းလမ်းများကို ကျင့်သုံးပြီး လက်ရှိဒီမိုကရေစီ ဖော်ဆောင်မှုကို ပျက်ပြားအောင် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနဲ့ တည်ငြိမ်မှုကို ပျက်ပြားအောင် လုပ်ဆောင်ခြင်းများကို မပြုကြဘို့ တိုက်တွန်းထားသည့် အဆိုကိုလည်း ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား-** နိုင်ငံတော်သည် အေးချမ်းသာယာမှုသာ ပြည်သူလူထုများ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးစသည်များ တိုးတက်လာမှုသာတကဲ့ ခေတ်မီသော နိုင်ငံတော်သစ်ကြီးကို တည်ဆောက်နိုင်အောင် ပြည်သူ လူထုနည်းဖြင့် ဖြေရှင်းနိုင်ရေးအတွက် “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ် အေးချမ်း သာယာရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက် နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” တင်ပြသွားသော အဆိုကိုလည်း လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံတင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ အဆိုတင်သွင်းသော “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြ သော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်၍ အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် သွားကြရန် ” အဆိုအား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးကထောက်ခံသွားပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ဒီအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

**[ (၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် မေးမြန်းပါသည် ။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။ ]**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် မရှိတဲ့အတွက် ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါ သည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်၍ အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကသဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်ခင်ဗျား။

ဦးအောင်ကျော်ညွန့် တင်သွင်းသော အဆိုကို ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည် စာရင်းကို အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ လွှတ်တော်ရုံးထံ အမည်စာရင်းပေးပို့ကြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

**ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၁) ဒုတိယနေ့ (၁.၇.၂၀၁၁)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်က ‘ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါ

သည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုတစ်ရပ် တင်သွင်းခြင်းအား ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၇)ဦးတို့မှ ဆွေးနွေးရန် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံးသို့တင်ပြလာပါတယ်။

ယင်းအဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပထမဦးစွာ ဦးစိုင်းလွင်၊ လင်းခေးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဆွေးနွေးပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ်ပါတယ် ။

**ဦးစိုင်းလွင်၊ လင်းခေးမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ကျန်းမာချမ်းသာ ကြပါစေကြောင်း ပဏာမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ လင်းခေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလွင် ဖြစ်ပါတယ်။ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး ပထမနေ့တွင် ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ညွန့်မှ တင်သွင်းသော “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင်ဆောင် ရွက်နေကြသောကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင် ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရတဲ့ လုပ်ငန်းများဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံတော် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အပါအဝင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး လုပ်ငန်းများအပြင် အခြားသော စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ အထွေထွေလူမှုကိစ္စများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးရာမှာ ဒေသတွင်း တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုမရှိဘဲနဲ့ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မှာ မဟုတ်သည်ကို အားလုံးသိရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ညွန့် တင်သွင်းသွားတဲ့ အဆိုမှာပါရှိတဲ့ ကချင်ပြည်နယ်က အဖြစ်အပျက်များအရ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေ လိုအပ်နေသည်မှာ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို လက်ခံရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကချင်ပြည်နယ်နည်းတူ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်မှာလည်း နှစ်ကာလကြာရှည်စွာ နယ်မြေမငြိမ်မသက်ဖြစ် ပေါ်ခဲ့ရသည်ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးသိရှိပြီး ဖြစ်ကြပါတယ်။ ဒီလိုမငြိမ်သက်မှုများကြောင့် ပြည်နယ်ရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဟာ ထိုက်သင့်သလောက်မရောက်ရှိဖြစ်ခဲ့ရတယ်လို့ ယူဆမိပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား -

ယနေ့အချိန်မှာဆိုရင် ၂၀၀၈ ခုနှစ်က ပြဋ္ဌာန်းအတည်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်တဲ့ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ လွှတ်တော်အဆင့်ဆင့်ကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်သူလူထု ရွေးချယ်တင်မြှောက်လိုက်တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့လည်း ကျင်းပပြီးစီးသွားခဲ့တဲ့ လွှတ်တော် အစည်းအဝေးတွေမှာ မိမိတို့ဒေသ အကျိုးစီးပွား၊ နိုင်ငံတော်အကျိုးစီးပွားများအတွက် မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်း၊ အဆိုများတင်သွင်းခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ကြပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ မတူတဲ့သဘောထားအမြင်တွေရှိနေကြတဲ့ နိုင်ငံသားတိုင်းဟာ တိုင်းပြည်ရဲ့ တိုးတက်ရာတိုးတက်ကြောင်း အကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်လိုတဲ့အခါမှာ ရွေးကောက်ပွဲမှာပါဝင်ပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့် အာဏာ ကို တရားနည်းလမ်းကျရယူနိုင်တဲ့ အခြေအနေကို ရရှိထားပြီးလည်းဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား-

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးလည်းမရှိမဖြစ် လိုအပ် နေတဲ့အတွက် ပြည်ထောင်စုသားတိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုများဖြစ်တဲ့ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့လည်း ညှိနှိုင်း

စေ့စပ်ငြိမ်းချမ်းရေး ဆောင်ရွက်သင့်သလို အဆိုပါအဖွဲ့အစည်းများကလည်း နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အဟန့်အတား သဖွယ်ဖြစ်တဲ့လုပ်ရပ်များကိုရပ်တန့်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ လွှတ်တော်များတွင်ပါဝင်ပြီး မိမိတို့ သဘောထား အမြင်များကို တင်ပြညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သင့်သည့်အတွက် “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြ သော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် သွားကြရန် ” အဆိုအား ထောက်ခံကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ဦးမြတ်စိုး၊ ကလောမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဆွေးနွေး ပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ် ပါတယ်။

**ဦးမြတ်စိုး၊ ကလောမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။**လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား- မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကလောမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြတ်စိုးဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဒီကနေကျင်းပတဲ့ ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေးမှာ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများ အခန်း(၁၂) လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသည့်အဆိုများ ပုဒ်မ (၁၁၀)ပုဒ်မခွဲ(က)မှ ပြဌာန်းချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံနှင့်နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးနှင့်စပ်လျဉ်းသော ကိစ္စရပ်တစ်ခုကို ရပ်စောက် မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ညွန့် တင်သွင်းခဲ့တဲ့ အဆိုကို ထပ်ဆင့်ဆွေးနွေး တင်ပြလိုပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံရဲ့ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့တဲ့ “ မတူညီတဲ့ သဘောထားအမြင်တွေရှိကြမှာဖြစ်သော်လည်း တိုင်းပြည်ရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် တူညီတဲ့ကိစ္စတို့မှာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက် ကြမယ် ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်နှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲမှာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို တရားနည်းလမ်း ကျစွာဖြင့် ရယူကြမယ်ဆိုရင် လူသာဓုခေါ်၊ နတ်သာဓုခေါ်ကြမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ အစိုးရ အဖွဲ့အနေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးတံခါးကိုဖွင့်ထားပြီး လက်ကမ်းကြိုဆိုနေမှာ ဖြစ်ကြောင်း ” အသိပေးပြော ကြားသွားပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား- နိုင်ငံတော် သမ္မတကြီးရဲ့ မိန့်ခွန်းမှာပါတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးတံခါးဖွင့်ထားပြီး လက်ကမ်းကြိုဆိုနေမည်ဆိုတဲ့ သဘောထားကြီးတဲ့ ကြိုဆိုမှုအတိုင်း မတူညီတဲ့သဘောထားအမြင်တွေကို နည်းလမ်း တကျပါဝင် ဆောင်ရွက်လာကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမှာ ပြည်သူတိုင်းဟာ ဥပဒေနှင့်အညီ ညီညွတ်စွာနေထိုင်ကြပြီး တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ညီညွတ်စွာ လက်တွဲနေထိုင်ကြမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံသားတိုင်း ရောက်ရှိချင်တဲ့ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ နိုင်ငံတော်ကြီးဆီ ရောက်ဖို့ရာ ဧကန်မလွဲနိုင်ပါ။

အမြင်မတူညီလို့ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်နေကြမယ်ဆိုရင် ပြည်သူများအတွက် အကျိုးမရှိသလို နိုင်ငံတော်အတွက်၊ ဒေသအတွက်လည်း စီးပွားရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးများမှာ နောက်ကျကျန်ခဲ့ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူတွေရဲ့အသက်၊ စည်းစိမ်၊ အိုးအိမ်နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ (၁၄-၆-၂၀၁၁)မှ (၂၄-၆-၂၀၁၁)နေ့အထိ တံတားပေါင်း (၅၁)စင်းအပါအဝင် အခြားသော ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးမှုတွေဟာ ဒေသခံပြည်သူများအပြင် အေးချမ်းစွာ နေလိုကြတဲ့ နိုင်ငံသားတိုင်း လက်ခံကြမဲ့ လုပ်ရပ်မဟုတ်ဘူးဆိုတာ သိဖို့လိုသလို ယနေ့ကမ္ဘာကလည်း ရှုတ်ချကြမှာဖြစ်ပါတယ်။

ယခင် အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုမရှိတဲ့ ကာလတွေမှာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းတွေ တည်ဆောက်ဖို့ ခက်ခဲခဲ့ ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုအလိုက် (၁၇) ဖွဲ့တို့ဟာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ စေတနာကို သိရှိပြီးတဲ့နောက် ငြိမ်းချမ်းရေးရယူပြီး ကာလမှာတော့ နိုင်ငံတော်တစ်ဝှမ်းလုံးမှာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရဲ့ ဒေသအသီးသီးမှာ လမ်းတွေ၊ တံတားတွေ၊

ဆည်ကြီးတွေ၊ လျှပ်စစ်စက်ရုံတွေ၊ ကျောင်းတွေ၊ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်တွေ၊ ဆေးရုံးတွေ တည်ဆောက်ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့တာဟာ ကိုယ်စားလှယ်တော်များ အသိပင်ဖြစ်ပါတယ်။

လမ်းတံတားတွေကောင်းမှ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးပါမယ်၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအင်များ ပေါများမှ နိုင်ငံတော်ရဲ့ စက်ရုံ အလုပ်ရုံတွေ လည်ပတ်နိုင်ပါမယ်၊ ဒါမှ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း များ ရပါမယ်။ ယခု ကချင်ပြည်နယ်ရဲ့ ဖြစ်စဉ်ကို ကြည့်လျှင် လမ်းတွေ၊ တံတားတွေ ဖျက်ဆီးပစ်ကြတယ်၊ တာဝါတိုင်ကြီးတွေ ဖျက်ဆီးပစ်ကြတယ်၊ နိုင်ငံရပ်ခြား ပညာရှင်များပါဝင်တဲ့ အဖွဲ့များကို ခြိမ်းခြောက်ခဲ့ကြတယ်။

ဒီဖြစ်စဉ်တွေရဲ့ ဆိုးကျိုးတွေဟာ ချက်ချင်းခံစားကြရပါတယ်။ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု ထိခိုက်သလို၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ကိစ္စများဟာလည်း နှောင့်နှေးသွားကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေ ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်နေကြတဲ့ ဒီလိုအဖျက်အမှောင့် လုပ်ရပ်များ ရပ်တန့်သွားဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

အမျိုးသားပြန်လည်ပေါင်းစည်း ညီညွတ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ယနေ့အထိ မူဝါဒလမ်းစဉ် (၇)ရပ်နှင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကို လက်မခံလိုကြသေးတဲ့ ပြည်တွင်းပြည်ပရှိ လူပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဥပဒေပြင်ပရှိ အဖွဲ့အစည်းများ ရှိနေ ကြဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် လူပုဂ္ဂိုလ်အဖွဲ့အစည်းများဟာ မြန်မာနိုင်ငံသားများ ဖြစ်ကြတဲ့အတွက် ကိုယ့်တိုင်းပြည်၊ ကိုယ့်လူမျိုး ဆိုတဲ့အမြင်၊ လက်ရှိအစိုးရအဖွဲ့ကိုလည်း ကိုယ့်တိုင်းရင်းသားများနှင့် အဆင့်ဆင့်ပါဝင် ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ ကိုယ့်အစိုးရဆိုတဲ့ အမြင်ရှိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေ အခန်း(၁၂)ပါ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်နိုင်တဲ့ အခွင့်အရေးပေးပြီးဖြစ်ရာ ယင်းကို အကြောင်းပြ၍ နိုင်ငံတကာအလယ်တွင် ကိုယ့်တိုင်းပြည် ဂုဏ်သိက္ခာ ထိခိုက်အောင် ကိုယ့်ပြည်သူများဆုံးရှုံးနစ်နာအောင် မပြုလုပ်ကြရန် လိုအပ် ပါတယ်။

ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့ရဲ့ စေတနာကို နားမလည်ဘဲ ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်းကို ဆောင်ရွက် နေကြတဲ့ အဖွဲ့အစည်းမှန်သမျှ နိုင်ငံတော်နဲ့ ပြည်သူတို့ရဲ့ စေတနာကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ လက်တွဲပါဝင်ကြပါလို့ တိုက်တွန်းပြောကြားရင်း ကျွန်တော်ရဲ့ဆွေးနွေးချက်ကို နိဂုံးချုပ်လိုက်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ဦးစိုင်းခမ်းကျော်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဆွေးနွေးပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

**ဦးစိုင်းခမ်းကျော်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခမ်းကျော် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒီကနေ့ကျင်းပတဲ့ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူး အစည်းအဝေးမှာ တင်သွင်းသွားတဲ့ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိ နိုင်ငံတော်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လူထု နည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” ဆိုသောအဆိုကို ပြန်လည်ဆွေးနွေးတင်ပြမှာ ဖြစ်ပါတယ် ။

ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန်အတွက် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေးသည် အလွန် အရေးကြီးပါသည်။ အပြန်အလှန်အားဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေးမရှိသ၍ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး မဖြစ်နိုင် ပါ။

ယခုနိုင်ငံတော်၏ အချို့နေရာများတွင် အဖွဲ့အစည်းများ၏ အမြင်မတူညီမှုများကြောင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုများ

ပျက်ပြားနေပါတယ်။ အဲဒီလို အခြေအနေများကြောင့် ထိုဒေသရှိ ပြည်သူလူထုများမှာ အိုးအိမ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးရခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် လယ်ယာကိစ္စများမဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ ကျောင်းသားလူငယ်များ ကျောင်းစာကို ကောင်းမွန်စွာ မသင်ကြားရခြင်းစသော အခြေခံလိုအပ်ချက်များပင် မဆောင်ရွက်နိုင်ကြပဲ ဒုက္ခရောက်နေကြရပါတယ် ။

နိုင်ငံတော်ဆိုသည်မှာ ပြည်သူတစ်ဦးစီ၏ စုဖွဲ့ပါဝင်မှုမှ ဖြစ်တည်လာရာ ပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝပြီးပြည့်စုံမှု နိုင်ငံတော်လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ပြည်သူများရဲ့ လူနေမှုဘဝပြီးပြည့်စုံရန်အတွက်လည်း တည်ငြိမ်အေးချမ်း သာယာရေးသည် မရှိမဖြစ် အရေးကြီးလှပါတယ်။

အဲဒီလို နိုင်ငံတော်အတွက် အလွန်အရေးကြီးသောကိစ္စကို ခေါ်ဆောင်ရာတွင် နိုင်ငံသားတိုင်းအဖွဲ့အစည်း တိုင်းတွင် တာဝန်ရှိပါတယ်။ ယခုလက်ရှိ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေးကို ဆောင်ရွက်နေသည့် နည်းလမ်းများကိုလည်း ပကတိ လက်ရှိ အခြေအနေနဲ့ ကိုက်ညီရန် ရှုထောင့်စုံ၊ မြင်ကွင်းစုံမှ အပြန်အလှန် သုံးသပ်ပြီး လျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက် သင့်ပါကြောင်း ပြန်လည် ဆွေးနွေးတင်ပြပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ဦးအားဖါ၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဆွေးနွေး ပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဦးအားဖါ၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ။**ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၁)သို့ တက်ရောက်လာကြသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအားလုံး စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်းနဲ့ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)၊ ကျိုင်းတုံ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအားဖါ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်အနေနဲ့ ဒီကနေ့အစည်းအဝေးမှာ (၃၀-၆-၂၀၁၁) ရက်နေ့က ဦးအောင်ကျော်ညွန့်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၁)သို့ တင်သွင်းသွား ခဲ့သော “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် အေးချမ်းမှုပျက်ပြား အောင်ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ် ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပုံမှန်အစည်းအဝေး မှာ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးက (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို လက်မခံလိုကြသေးတဲ့ ပြည်တွင်း/ပြည်ပရှိ လူပုဂ္ဂိုလ် အချို့၊ အဖွဲ့အစည်းအချို့နဲ့ ဥပဒေပြင်ပရှိ အဖွဲ့အစည်းအချို့တို့ ရှိနေကြဆဲဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ထိုလူပုဂ္ဂိုလ် အချို့နှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံသားသွေးချင်းညီအစ်ကိုများသာ ဖြစ်ကြတဲ့အတွက် မတူညီတဲ့ သဘောထားအမြင်များရှိကြမည်ဖြစ်သော်လည်း နိုင်ငံနဲ့ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားအတွက် တူညီသည့်ကိစ္စများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်နှင့်အညီ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာကို တရားနည်းလမ်းတကျ ရယူခြင်းများ၊ ဆောင်ရွက်ကြရမှာဖြစ်ကြောင်း မြွက်ကြားခဲ့ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်နဲ့တကွ ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးဟာ ပြည်သူ က ရွေးချယ်တင်မြှောက်လိုက်တဲ့ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြတဲ့အတွက် သက်ဆိုင်ရာ မိမိတို့နယ်မြေဒေသ အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ထိခိုက်ပျက်ပြားစေသော၊ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကို ထိခိုက်ပျက်ပြားစေသော မည်သည့် ပြုမူ ပြောဆို၊ ဆောင်ရွက်မှုများကိုမဆို မဖြစ်ပေါ်လာအောင်နဲ့ ဖြစ်ပေါ်လာပါကလည်း စေတနာ၊ မေတ္တာ၊ သဒ္ဓါတရား များဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ တားဆီးကာကွယ်သွားကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။



ထို့ကြောင့် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဆိုတဲ့ တို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို လူပုဂ္ဂိုလ်တိုင်း၊ အဖွဲ့အစည်းတိုင်း တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်မှာ မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ နိုင်ငံသားတိုင်းက လေးလေးနက်နက်ခံယူကျင့်သုံးလိုက်နာနိုင်ကြပြီး အေးချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်ကြီး တည်ဆောက်သွားနိုင်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးက တတ်စွမ်းသမျှ ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြပါစို့ဟု နိုးဆော်တိုက်တွန်းရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ဦးစိုင်းစောလုံ၊ မိုးနဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဆွေးနွေးပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဦးစိုင်းစောလုံ၊ မိုးနဲမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။**ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့် ရဲ့ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များ ရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများ ကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုကို အနည်းငယ်ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ လင်းခေးခရိုင်၊ မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစောလုံဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဒီကနေ့ ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေးမှာ နိုင်ငံတော်မှ ထုတ်ပြန်ထားသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေများနှင့်အညီ ကချင်ပြည်နယ်နည်းတူ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းရှိ နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးနှင့်စပ်လျဉ်းသော ကိစ္စရပ်တစ်ခုကို အနည်းငယ်ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။

ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်၍ အမြင် မတူညီ မှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံ ပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများခင်ဗျား။ ယနေ့အထိ ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတွင်းအခြေအနေကို အားလုံး ကြားသိရတဲ့အတိုင်းဘဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အင်မတန်မှ လိုနေသေးသော နိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော်ကြီးဟာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးကို အဓိကထားလုပ်ကိုင်ကြသော နိုင်ငံတော်ကြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော်အတွင်းမှာ **အခက်အခဲမျိုးစုံ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းပေါင်းစုံ** တို့နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးရယူနိုင်မည်ဆိုလျှင် မကြာခင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ကြီးအဖြစ် ပေါ်ပေါက်လာမည်မှာ မြေကြီးလက်ခတ်မလွဲပါ။ နိုင်ငံအကျိုး၊ ပြည်နယ်အကျိုး၊ ဒေသအကျိုးများစွာတို့ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ မြန်မြန်ဆန်ဆန်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုသည်မှာ အများပြည်သူတို့၏ စီးပွားရေးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရန် တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်လျက်ရှိပြီး ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးစသည် ကဏ္ဍအသီးသီးတို့သည်လည်း ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အခြေအနေတစ်ရပ် အမှန်ပင်လိုအပ်နေပါတယ်။

သို့ပါ၍ ၎င်းဖြစ်ပျက်လျက်ရှိသော အမြင်မတူညီမှုကိစ္စရပ် များအား လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်အသီးသီးတွင် ဖြေရှင်းသွားပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းသော အခြေအနေတစ်ရပ် ဝိုင်းဝန်းဖန်တီးကာ ခေတ်မီတိုးတက်စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်ကြီးအဖြစ် တည်ဆောက်နိုင်ပါမည့်အကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားရင်း လွှတ်တော်၏ အဆုံး အဖြတ်ခံယူလိုပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ဦးဝင်းမြင့်၊ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုး ရေးရာဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဦးဝင်းမြင့်၊ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား-ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေး(၁/၂၀၁၁)သို့ တက်ရောက်လာကြတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားများအားအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှာပါး ပြည်စုံကြပါစေကြောင်း ဆုတောင်းပေးအပ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ်မှ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်ဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်နဲ့ စိတ်တူသဘောတူဖြစ်တဲ့ ကချင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးဒုဝါးဇုတ်ဒေါင်တို့၏ ဆန္ဒသဘောထား များကို တင်ပြသွားပါမယ်။

ကျွန်တော်တို့ဟာ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးရဲ့ လမ်းညွှန်မိန့်ခွန်းနဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌလမ်းညွှန် မှာကြားချက် များကို အထူးအလေးပေးထားပါကြောင်း ရှေးဦးစွာတင်ပြလိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဟာ ဒီမိုကရေစီစနစ်နဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး ကိုအရယူပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ကြီးကို တည်ဆောက်ဖို့ လွှတ်တော်သို့ ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော်ကြီးမှာ အမြင်မတူညီမှုကြောင့် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးကတည်းက ယနေ့ထိအောင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းများကို စိတ်ဆန္ဒရှိသလောက် မလုပ်ဆောင်နိုင်တာကိုလည်း အားလုံးသိရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုတစ်တွေ သဘောထားမတူညီတဲ့ ကိစ္စများဟာ ကချင်ပြည်နယ်သာမက ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့မှာပါ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဒီလိုအမြင် သဘောထားမတူညီမှုတွေကို ကျွန်တော်တို့ လက်ထက်မှာအပြီးအပိုင်ချုပ်ငြိမ်းသွားစေရန် ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက် သွားကြမှာဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့ ကျွန်တော်တို့အစိုးရဟာ ယခင်အစိုးရ အဆက်ဆက်လိုမဟုတ်ဘဲ တိုင်းရင်းသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အများစု ပါဝင်လာကြသလို၊ ကျွန်တော်တို့လို တိုင်းရင်းသားဝန်ကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ချထားပေးခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာကော်မတီများကိုလည်း ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ထားခြင်းဟာ အလွန်ပဲ ထူးခြားပါတယ်။ အနှစ်သာရ လည်း ရှိပါတယ်။

ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း အမြင်မတူမှုများကို ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားဝန်ကြီးတွေ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေကလည်း တဖက်တလမ်းက ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ အထူးသဖြင့် အမြင် မတူသူများကို တိုင်းရင်းသား ကိုယ်စားလှယ်တွေပါဝင်တဲ့ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ သွားရောက်တွေ့ဆုံခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားတဲ့ကိစ္စကို ပထမဦးစွာ ရပ်တန့်သွားနိုင် ပါတယ်။ ဒီလိုရပ်တန့် သွားတဲ့ အခြေအနေကို အမိအရ ဆုပ်ကိုင်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို ဒီမိုကရေစီစားပွဲဝိုင်းမှာ ကိစ္စအဝဝကို အလေးအနက်ထားပြီး ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓါတ်ကို အခြေခံ၍ ညှိနှိုင်းမှုများကို စိတ်ရှည်စွာ လုပ်ဆောင်သွားကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တစ်တွေဟာ ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုတွေဖြစ်တဲ့အတွက် အကောင်းဆုံးအဖြေတစ်ခုကိုတော့ ရရှိနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့အားလုံးဟာ ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို ဦးထိပ်ထားပြီး ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ယုံကြည်ကြသူများ ဖြစ်ကြဖို့ မတူညီမှုအားလုံးကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓါတ်ဖြင့် ဝိုင်းဝန်းအဖြေရှာ ကြပါလို့ အကြံပြုဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ် အပ်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ဆက်လက်ပြီး ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်သူ၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေး ပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်သူ၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီး။** လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျန်းမာရွှင်လန်းပါစေလို့ ပဏာမဦးစွာ

နုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ “ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များ ရပ်တန့်၍ အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန်” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌခင်ဗျား။ ယခင်ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် နိုင်ငံတော် အစိုးရများအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ အမျိုးသားပြန်လည် စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ သူ့နည်းသူ့ဟန်နှင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြကြောင်း တွေ့မြင်နိုင်ပါတယ်။ ဖဆပလ အစိုးရလက်ထက်၊ တော်လှန်ရေးကောင်စီလက်ထက်တွေမှာ အထွေထွေလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာသည့် အမိန့်များထုတ်ပြန် ပြီး ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြပါတယ်။ ဖဆပလအစိုးရ က ၁၉၅၈ခုနှစ်၊ တော်လှန်ရေးကောင်စီအစိုးရ က ၁၉၆၃ခုနှစ်၊ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီအစိုးရက ၁၉၇၄ ခုနှစ်နှင့် ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်များမှာ အထွေထွေ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်များ ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ပါတယ်။ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိပဲ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။

နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီ လက်ထက်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးရာမှာ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါး ကို လက်ခံနိုင်ခြင်းရှိ/မရှိ၊ လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကို စွန့်လွှတ်၍ တရားဥပဒေ ဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်နိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတရားမဝင်ထုတ်လုပ်ရောင်းချမှုများတွင် လုံးဝပါဝင် ပတ်သတ်မှုမရှိရန်နှင့် အားပေးမှုလည်း မပြုရန် ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရပါသည်။ ဒီအချက်များကို သဘောတူလက်ခံမှသာ တည်ဆဲ တရားဥပဒေများကို လိုက်နာရန်၊ နိုင်ငံတော်အားဆန့်ကျင်နေသည့် မြေပေါ် မြေအောက် အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပါဝင်ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ခြင်းများမပြုလုပ်ရန်၊ သတ်မှတ်ထားသော နေရာဒေသများအတွင်း စနစ်တကျနေထိုင်ကြရန်၊ နိုင်ငံရေးနှင့်ပတ်သတ်၍ အမျိုးသားညီလာခံ တွင်သာဆွေးနွေးရန်၊ လက်နက်များကို ဆက်လက်ကိုင်ဆောင် ခွင့်ပြုသော်လည်း အမျိုးသားညီလာခံမှ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ပေါ်ပေါက်လာသည့်အခါ ယင်းအဖွဲ့အစည်း များသည် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေအတိုင်း လိုက်နာရန်တို့ကို အဓိကထား၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် နေထိုင်လှုပ်ရှားရန် နေရာဒေသများ သတ်မှတ်ခြင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စများ၊ အပစ် အခတ်ရပ်စဲပေးရန် အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ပေးခြင်း ကိစ္စများညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီးနောက် သဘောတူညီချက်များ ရယူကြ သည်။ ဒီနောက်မှာ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအပေါ် မတရားအသင်းမှ ပယ်ဖျက်ကြောင်း ကြေငြာချက် ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ပါတယ်။

ကိုးကန့်အဖွဲ့ဟာ ၁၉၈၇ ခုနှစ်ခန့်မှစတင်ပြီး တပ်မတော်က တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ၁၉၈၉ ခုနှစ် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့မှာ ကိုးကန့်ကို မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ကြောင်း ကြေညာပေးခဲ့ပါတယ်။ ကိုးကန့် ဒေသကို ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) အထူးဒေသ(၁)အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပါတယ်။

၁၉၈၉ ခုနှစ် မေလ ၉ ရက်နေ့တွင် မြန်မာပြည် သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီအား မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့ပြီး ‘ဝ’ဒေသကို ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) အထူးဒေသ(၂) အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၈၉ ခုနှစ် ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့မှာ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီမဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) စစ်ရေးနှင့် ဒေသန္တရ အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ (ရှမ်း/အခါ) အဖွဲ့အား မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ပေးခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) အထူးဒေသ(၄) အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပါတယ်။

၁၉၈၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့မှာ SSA အဖွဲ့သည် တရားဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက်ခဲ့ကြလို့ အဲဒီနေ့မှာဘဲ SSA အဖွဲ့အား မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ကြောင်းကြေငြာပေးခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) အထူးဒေသ(၃)အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။

၁၉၉၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၈ ရက်နေ့မှာ PNO အဖွဲ့အား မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ကြောင်းကြေညာပေးခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) အထူးဒေသ(၆)အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ ပါတယ်။ PSLA အဖွဲ့ကို ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့မှာ မတရားအသင်းအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ကြောင်းကြေညာပေးခဲ့ပြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) အထူးဒေသ(၇)အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ(၅)ရက်နှင့် (၆)ရက်နေ့ များတွင် MTA အဖွဲ့ သည်လည်း တရားဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ အသီးသီး ဝင်ရောက် ခဲ့ကြပါတယ်။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူ လူမျိုးစုများအတွက် ကောင်းမွန်သော စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်နိုင်မှု အခွင့်အလမ်းများ၊ ဒေသတွင်း လွယ်ကူစွာ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်သော လမ်းတံတားများနှင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး အတွက် နိုင်ငံတော်မှစနစ်တကျစီမံချက်ချမှတ်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။

၂၀၀၈ ခုနှစ်မှာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအား ထောက်ခံအတည်ပြုရာမှာ ပြည်သူ့ဆန္ဒနှင့် အညီ ပြည်သူလူထု (၉၂. ၄၈)ရာခိုင်နှုန်းက တစ်ခဲနက် ထောက်ခံ အတည်ပြုခဲ့ကြပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအနေဖြင့် တရားဝင်လက်နက်စွန့်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ သို့ရာတွင် နှစ်ပေါင်းများစွာ ကိုင်တွယ်လာသော လက်နက်စွန့်လွှတ်ရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီးတော့ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့် အညီ ဖြစ်စေရေးအတွက် နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့များဖွဲ့စည်းစေပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင်လည်း တရားဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စေရေးအတွက် မှန်ကန်သော လမ်းကြောင်းတစ်ရပ်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ သို့သော် အချို့လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများက လက်နက်ကို လည်းမစွန့်၊ ဒေသနေပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒကိုလည်း လျစ်လျူရှုပြီး ပြောဆိုခဲ့ကြပြန်ပါတယ်။ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိသေးတဲ့ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အချို့ ကျန်ရှိနေသေးခြင်းကိုလည်း စိတ်မကောင်းစွာ တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အမြင်မတူညီသော သဘောထားများရှိနေတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ယခုဆိုရင် အားလုံးသိပြီးတဲ့အတိုင်း လွတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ညွန့် တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့သလို ကချင်ပြည်နယ်မှ စတင်ပြီး KIA အဖွဲ့ရဲ့ မတူညီသော အမြင်သဘောထားများဖြင့် ဒေသအတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို တည်ဆောက်နိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အကြောင်းမဲ့ ဖမ်းဆီးခြင်း၊ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်းများအား ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာမှာ KIA အဖွဲ့ရဲ့ လုပ်ရပ်များအနေနဲ့ ဒေသတွင်း တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုမရှိအောင် ပြည်သူလူထု၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးတွေ လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိအောင် ဆောင်ရွက်နေတာဆိုရင် ဇွန် ၁၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်နေ့အထိ သံဘောင်ဘေလီ သံတံတား (၁၇)စင်း၊ သံကူကွန်ကရစ်တံတား (၅)စင်း၊ ကွန်ကရစ်တံတား (၂၇)စင်း၊ သစ်သားတံတား (၃)စင်း၊ စုစုပေါင်း (၅၂)စင်း ဖျက်ဆီးခဲ့ပြီးတော့ အရပ်သား (၂)ဦးအား သတ်ဖြတ်ခဲ့ကာ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်း (၁)ဦး၊ အရပ်သား (၆)ဦး ပေါင်း (၇)ဦး ကိုလည်း ဖမ်းဆီးခေါ် ဆောင်သွားခဲ့ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ်ထဲမှာ ၁၁-၄-၁၁ ရက်နေ့က SSA အဖွဲ့ အင်အား (၂၀) ဦးခန့်ကကျောက်မဲမြို့နယ်၊ ခုတ်နမ့်ဆင်ပိုင်း ၏ တောင်ဘက် သစ်ထုတ်လုပ်ရေး ဆင်ပိုင်းစခန်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဆင်ဦးစီး ဝင်းထွန်းဦးနှင့် ဦးပန်းထွန်း တို့ (၂)ဦးအား ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပါတယ်။ စာတစ်စောင်အား ဆင်ဦးစီး ဝင်းထွန်းဦး ထံပေးအပ်ကာပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီစာမှာ “ နမ့်ခုတ်ဆင်ပိုင်းရှိ ဆင်(၁)ကောင်လျှင် ငွေကျပ် (၇)သိန်း နှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ဆင်(၂၃)ကောင်အတွက် ကျပ်သိန်းပေါင်း (၁၅၀) ကို ၁၄-၄-၁၁ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပေးဆောင်ရန် ” ရေးသားဖော်ပြထားပါတယ်။

၁၃-၄-၁၁ ရက်နေ့(၁၉၃၀)အချိန်ခန့်က တန့်ယန်းမြို့နယ်၊ ပါဆာကျေးရွာ၊ ပါဆာ အမကကျောင်းက အထွေထွေ လုပ်သား ဦးဝင်းသိန်း၊ ဇနီးဖြစ်သူ ကျောင်းအုပ်ဆရာမ ဒေါ်ရွှေဆာနှင့် ကလေး(၃)ဦးတို့ ကျောင်းဝင်းအတွင်း နေအိမ်၌ရှိနေစဉ် အစိမ်းရောင်ဝတ် ရှမ်းလူမျိုး(၃)ဦး ဝင်လာပြီး ဦးဝင်းသိန်းအား သေနတ်ဖြင့်(၅)ချက် ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီး၊ ဒေါ်ရွှေဆာကိုလည်းသေနတ်ဖြင့်(၅)ချက် ပစ်ခတ်ခဲ့လို့ ဦးဝင်းသိန်း သေဆုံးခဲ့ပြီး၊ ဒေါ်ရွှေဆာ မှာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါတယ်။

၁၃-၄-၁၁ ရက်နေ့ ည(၈)နာရီအချိန်ခန့်က တန့်ယန်းမြို့နယ်၊ နောင်မိန်းကျေးရွာနေ အမက ကျောင်းဆရာ ဦးတင်မိုးလှိုင်သည် နေအိမ်၌ ဈေးရောင်း နေစဉ် အိမ်ရှေ့ ရွာလမ်းမပေါ် အမှောင်ထဲမှ ရှမ်းလူမျိုးတစ်ဦးက ဈေးဝယ် ဟန်ဆောင်၍ သေနတ်ဖြင့် (၃)ချက်ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ ဦးတင်မိုးလှိုင်၏ ညာဘက်ပေါင်တွင် ရှုပ်ထိဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ပါတယ်။

၁၈-၄-၁၁ ရက်နေ့(၂၀၃၀)အချိန်ခန့်၌ သီပေါမြို့နယ်၊ ကွန်ခိုက် ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဗူးခါးကျေးရွာအနီးတွင် ဗူးခါး (အမက) ကျောင်းအုပ်ဆရာမ ဒေါ်သန်းမြနှင့် ၎င်းတို့ခင်ပွန်း ဦးကျော်ကျော်တို့(၂)ဦးအား သောင်းကျန်းသူဟု ယူဆရ သူများက သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့မှုကြောင့်သေဆုံးခဲ့ပါတယ်။ အလားတူရွာအပြင်ဘက်ရှိ စာသင်ကျောင်းဝင်းအတွင်း နေထိုင်တဲ့ ကျေးရွာခန့်ကျောင်းဆရာမ ဒေါ်မေလှနှင့် ၎င်း၏ခင်ပွန်း ဦးကျော်လတ် တို့(၂)ဦးမှာလည်း သေနတ်ဒဏ်ရာ များဖြင့် သေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရှိရ ပါတယ်။

၁-၅-၁၁ ရက် (၂၀၃၀)အချိန်ခန့်က မိုင်းဖြတ်ခရိုင်၊ မိုင်းယောင်းမြို့ မြေစာရင်းဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး ဦးဇော်လွင်ပါ (၉)ဦးတို့သည် မိုင်းယုမြို့နယ်ခွဲရှိ အမှတ်(၁၀၀၈) နယ်ခြားစောင့်တပ်မှ တပ်ရင်းမှူး ဦးလောချာ၏ အိမ်သစ်တက်ပွဲ သွားရောက်ခဲ့ပြီး မိုင်းယောင်းမြို့သို့ပြန်လာစဉ် သကသအဖွဲ့ (၁)ဖွဲ့မှ လက်နက်ငယ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့လို့ ဦးစိုးလေး သေဆုံး ခဲ့ပြီး ဦးသက်ဇော်နှင့် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါတယ်။

၅-၅-၁၁ ရက် ည(၉:၄၅)အချိန်ခန့်က ရှမ်းပြည်နယ်၊ လားရှိုးခရိုင်၊ မိုင်းရယ်မြို့နယ်၊မန်ဖြတ်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရုံးမှ စာရေးဝန်ထမ်း ကျော်နိုင်ထွန်း သည် နေအိမ်တွင်ရှိနေစဉ် SSA(ဝမ်တိုင်း)အဖွဲ့မှ အင်အား (၁၀)ဦးခန့် ရောက်ရှိ လာပြီး ကျော်နိုင်ထွန်းအား ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ သေဆုံးခဲ့ပါတယ်။

၁၅-၆-၁၁ ရက် ညနေ(၆)နာရီအချိန်ခန့် တာမိုးညဲမြို့နယ်ခွဲ၊ တာမိုးညဲ-မန်ဂျယ်လမ်း၊ ရေအား လျှပ်စစ်စက်ရုံအနီး ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားပြီး ရေအားလျှပ်စစ် စက်ရုံအနီးရှိ နမ့်ဆာ ချောင်းကူးတံတားမှာ အလျား (၃၀)ပေခန့်၏ ကွန်ကရစ် ကြမ်းခင်းမှာ အနက်(၁)ပေ၊ အချင်း(၂)ပေခန့် အပေါက်တစ်ခုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။

၁၆-၆-၁၁ ရက် နံနက်(၀၉၄၀)အချိန်ခန့်၌ ရှမ်းပြည်နယ်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မန်ကန်ကျေးရွာ အနီးတဝိုက်တွင် နယ်မြေရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်နေသော တပ်ရင်းက မသင်္ကာဖွယ် တွေ့ရှိရတဲ့ မန်ကန်ကျေးရွာနေ ဦးမန်နုတူ၊ ယောဟန် နှင့် ဦးလဘန်ကန်တို့(၃)ဦးအား စစ်ဆေးခဲ့ရာ ၎င်းတို့ထံမှ ဖောက်ခွဲရေးပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် အားမြှင့်ယမ်း၊ ဓါတ်ခဲနှင့် ဝါယာကြိုးတွေကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ၎င်းတို့ဟာ KIA ရင်း(၂၇)မှ သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့ပြီးတော့မှ တပ်သားအဆင့်ဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင် နေသူများဖြစ်ကြောင်း KIA ရဲ့ တာဝန်ပေးချက်အရ ၁၅-၆-၁၁ ရက်နေ့နံနက်(၂)နာရီအချိန်ခန့်၌ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ စီမံကိန်း လမ်းပေါ်ရှိတဲ့ (၁၅)မိုင်၊ နမ့်ပန်ချောင်းတံတားအား ဖောက်ခွဲမှု ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့ပါတယ်။

၁၆-၆-၁၁ရက် (၂၂၀၀) အချိန်ခန့် တာမိုးညဲမြို့နယ်ခွဲ၊ နမ့်မောကျေးရွာအုပ်စု၊ နမ့်ဝမ်ရွာနေ ဦးခင်မောင်ညို (ခ)မောင်ညို ကို KIA အဖွဲ့ဝင်(၃)ဦးကနေ လက်ပြန်ကြီးတုတ်ခေါ်ဆောင်သွားပြီး နောက်ကျောမှ သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ် ခဲ့ပါတယ်။ ၁၈-၆-၁၁ ရက် နေ့မှာလည်းပဲ မူဆယ်မြို့ ကောင်းတောင်ရပ်ကွက်၌ ပေါက်ကွဲမှု တစ်ရပ် ဖြစ်ပွား ခဲ့ပါတယ်။

၂၀-၆-၁၁ရက်(၁၂၀၀)အချိန်ခန့် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ အူရာဘွမ်မန်ပြိန်း ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဆွမ်လုံ ရွာအနီး၊ ကွတ်ခိုင်နှင့် မူဆယ်မြို့နယ်အကြား ပြည်ထောင်စုလမ်းမပေါ်ရှိတဲ့ မိုင်တိုင်အမှတ် ၂၅၉/၀ နှင့် ၂၅၉/၁ အကြား၊ နမ့်မွေချောင်းက ဖြတ်၍ တည်ဆောက်ထားသော အလျား ၂၀ပေ၊ အကျယ် ၁၅ပေရှိ ကွန်ကရစ် တံတားတွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပြီး လမ်းပေါ်တွင် အချင်း (၃)ပေခန့်နှင့် အနက်(၄) လက်မခန့်ရှိ ဂျိုင့်(၂)ခု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။

၂၅-၆-၁၁ ရက် ည(၁၂)နာရီအချိန်ခန့်၌ ရှမ်းပြည်နယ်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မန်ဆွမ်းကျေးရွာတွင် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် နမ့်ခမ်း မြို့နယ်၊ မန်ဆွမ်းကျေးရွာအုပ်စု၊ မန်ဆွမ်းကျေးရွာအိမ်အမှတ်၊ (မဆ/၅၂)ရှိတဲ့ ဝါးတဲငယ်အတွင်း၌ ကျော်ဝင်းညွန့်၊ ဆံရှည်၊ ချစ်မြတို့ သေနတ်ဒဏ်ရာများ အသီးသီး ရရှိသေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ ပါတယ်။

၂၉-၆-၁၁ ရက် နံနက် (၀၇၀၅)အချိန်ခန့် လွိုင်လင်ခရိုင်၊ မိုင်းရှူးမြို့၊ မိုင်းရှူး-တန့်ယန်း ကားဂိတ်အနီး ဗုံး(၃)လုံး ပေါက်ကွဲခဲ့ပြီး၊ တောင်ယာလုပ်ရန် သွားရောက်သော ပြည်သူ(၂)ဦး သေဆုံး၍ (၂)ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါတယ်။

တင်ပြပါအဖျက်လုပ်ငန်းများက နိုင်ငံအကျိုး၊ ဒေသအကျိုးကို များစွာထိခိုက်နစ်နာစေပြီး ဒေသခံပြည်သူများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားကာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများစွာ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးစေခဲ့ပါတယ်။

မတူညီသည့် သဘောထားအမြင်များရှိကြမည်ဖြစ်သော်လည်း နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် တူညီ သည့် ကိစ္စများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်နှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာကို တရားနည်းလမ်းတကျရယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြမည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတံခါးကို ဖွင့်ထားပြီး လက်ကမ်းကြိုဆိုနေမည်ဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်အသိပေး ပြောကြားထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလို ပစ်ခတ်ခြင်း၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုခက်ခဲအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဟာ လူ့မိုက် လမ်းစဉ်သာဖြစ်ပါတယ်။ လူထုလမ်းစဉ်ဖြစ်တဲ့ လွှတ်တော်အဆင့်ဆင့်မှတင်ပြပြီး လိုအပ်သည့် ဆန္ဒများအား ပြည်သူလူထုသဘောထားကိုရယူပြီး ဆောင်ရွက်သင့်ပါတယ်။ လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များအနေဖြင့်နိုင်ငံတော်၏ သဘောထားကို သဘောပေါက် နားလည်လက်ခံရန် လိုအပ်ပါတယ်။

သို့ပါ၍ ရပ်စောက်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်၏ “ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော် သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြား အောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များရပ်တန့်၍ အမြင်မတူညီမှုများကို လူထုနည်းဖြင့် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် သွားကြရန်” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လူမိုက်နည်းဖြင့် အဖျက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုဘဲ လူထုနည်းဖြစ်သော ကိုယ်စားလှယ်များမှတဆင့် လွှတ်တော်တွင် တင်ပြဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သင့်ပါ ကြောင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားရင်း လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ခံယူလိုပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၇)ဦးမှ ဆွေးနွေးသွားသော ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်( ၁ )မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အမြင်မတူညီမှုများကို လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုနှင့် ဆွေးနွေးချက်များအား ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှ သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား ။

**(၃ ကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)**

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှ သဘောတူပါသဖြင့် ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအောင်ကျော်ညွန့်ရဲ့ “ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်သို့ ရောက်ရှိရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အရေးပါ သည့်အတွက် လက်ရှိနိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်နေကြသော ကိစ္စရပ်များအား ရပ်တန့်ပြီး အမြင်မတူညီမှုများကို လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ” အဆိုနှင့် ဆွေးနွေးချက် များအား ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှ မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါတယ်။